
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

李山博士是涛石公司董事长兼首席执行官，三山（香港）有限公

司创始合伙人。李山博士曾任瑞银投资银行亚洲区副主席。在此

之前曾出任中银国际控股有限公司的首席执行官。加入中银国际

前，李山博士曾先后出任雷曼兄弟中国投资银行部的董事总经理

与中国区主管、中国国家开发银行投资银行筹备领导小组副组

长、美国高盛公司投资银行部及经济研究部执行董事、瑞士信贷

第一波士顿银行环球外汇交易部经理。 

  

李山博士是中国留学人才发展基金会副理事长。他亦是北京清华

大学校友总会常务理事及该校中国经济研究中心副主任。他同时

担任香港特区政府中央政策组非全职顾问。他并曾在多间深具影

响力的国内及国际媒体就中国经济发展政策发表意见。他也是中

国领先的房地产门户网搜房公司的共同创始人。 

  

李山博士持有清华大学经济管理学院管理信息系统工程学士学

位、加利福尼亚大学戴维斯分校经济学硕士学位以及麻省理工学

院经济学博士学位。 



Dr. Shan Li  

Director 

China Cablecom Holdings Ltd. 

Conshohocken ,  PA  

Sector: SERVICES  /  CATV Systems  

  

Independent Director ,  SouFun Holdings Ltd.  

New York ,  NY  

Sector: TECHNOLOGY  /  Internet Information Providers  

  

45 Years Old 

Shan Li has been a director of China Cablecom Holdings since 

October 2007. Mr. Li is a founding principal of San Shan Capital 

Partners, a Hong Kong-based private equity firm focusing on 

asset-based alternative investments in the Greater China region 

where he has been employed since November 2005. From April 

2001 until October 2005, Dr. Li was the Chief Executive Officer of 

Bank of China International Holdings (BOCI). Prior to joining BOCI 

and from 1999, Dr. Li was the managing director and head of China 

investment banking at Lehman Brothers, from April 1998 to 

September 1999 he was the Deputy Head of the Investment Bank 

Preparation Committee at the China Development Bank. From 

http://finapps.forbes.com/finapps/jsp/finance/compinfo/CIAtAGlance.jsp?tkr=CABL
http://finapps.forbes.com/finapps/jsp/finance/compinfo/CIAtAGlance.jsp?tkr=SFUN


November 1993 to April 1998, Dr. Li was the Executive Director of 

Investment Banking and Economic Research at Goldman Sachs 

and from April 1993 until October 1993, he was an Associate of 

Global Foreign exchange trading at Credit Suisse First Boston. Dr. 

Li is Vice Chairman of China Overseas-Educated Scholars 

Development Foundation and a regular commentator and author of 

various influential local and international mass media and 

publications on areas concerning China’s economic development 

policy. He is deputy head of the National Center of Economic 

Research and a member of the board of alumni at Tsinghua 

University in Beijing. Mr. Li holds a B.E. in management information 

systems from Tsinghua University, an M.A. in economics from 

University of California at Davis and a Ph.D. in economics from 

Massachusetts Institute of Technology. 

 


